
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 17. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 420
Moderhuset Maia har flere gange de seneste 15 år modtaget kritik fra sundhedsmyn-
dighederne, fordi der ikke har været styr på patientsikkerheden, og jordemødrene har 
været under skærpet tilsyn, ligesom de har fået påbud om at rette op på forholdene. 
Styrelsen for Patientsikkerhed udtaler, at de har brugt de muligheder, de havde. Alligevel 
fortsætter Moderhuset Maia med at lave fejl. Ministeren bedes i den forbindelse redegøre 
for, om det er ministerens vurdering, at Styrelsens for Patientsikkerhed har brug for flere 
ressourcer eller værktøjer for at sikre, at patientsikkerheden på fødselsområdet er i top. 
Der henvises til artiklen: ”Forældre, ekspert og forening: Man burde have grebet tidligere 
ind over for Moderhuset Maia” fra dr.dk, 15/5-23.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jens.Henrik.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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